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Tento rok sme postavili v parku Máj za pomoci pracovníkov Mestského podniku služieb mesta 
Medzev, ktorým sa chcem touto cestou poďakovať. Farebnými stužkami ho vyzdobili žiaci 2.D. 
triedy s triednou učiteľkou Helgou Schmotzerovou pri dodržaní opatrení schválených ÚVZSR.

Ingrid Horváthová
vedúca MsKS
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Od januára 2021 sme v našom meste pravidelne organizovali celo-
plošné testovanie obyvateľstva na ochorenie COVID-19 antigénovými 
testami na základe odporúčania vlády Slovenskej republiky, keďže 
situácia v Slovenskej republike ohľadom počtu nakazených bola mi-
moriadne závažná. Celoplošné testovanie obyvateľov sa vykonávalo 
v sobášnej sieni mesta Medzev a v telocvični Základnej školy – Grund-
schule Medzev.
 Každý týždeň sa konalo testovanie obyvateľov, zo začiatku každý 
víkend (sobota, nedeľa) a čím viac boli výsledky v okrese Košice-oko-
lie priaznivejšie, tým sa zredukovali testovacie dni len na jeden a to 
na sobotu. Toto rozhodnutie pramenilo aj z celkového počtu otesto-
vaných obyvateľov, kedy zo začiatku testovania sa zúčastňovalo vyše 
1 800 obyvateľov, v posledných týždňoch testovania sa počet otesto-
vaných obyvateľov pohyboval okolo 800. 
 Počet pozitívne testovaných obyvateľov bol kolísavý. Najvyšší po-
čet nakazených obyvateľov sme zaznamenali dňa 06. 02. 2021, kedy 
bolo 21 pozitívne testovaných osôb na ochorenie COVID-19 v našom 
meste. Čím ďalej sa situácia na území Slovenskej republiky zlepšovala, 
tým menej nakazených obyvateľov sme evidovali aj v našom meste. 

 Naše odberové tímy, ktoré sa skladali z piatich administratívnych 
pracovníčok a štyroch zdravotníckych pracovníčok mali na starosti 
vedúci odberových miest – Mgr. Romana Zvirinská, prednostka Mest-
ského úradu mesta Medzev a Erik Kováč, vedúci referent Mestského 
podniku služieb mesta Medzev. Okrem nich sa na pomoci zúčastňovali 
primátor mesta Mgr. Matej Smorada, Brigita Gajdošová – personalist-
ka Mestského úradu mesta Medzev, Mestská polícia mesta Medzev 
a zamestnanci Mestského podniku služieb mesta Medzev. Každý týž-
deň sme zabezpečovali materiálno-technické vybavenie pre odbero-
vé tímy, upratovanie sobášnej siene po testovaní a prípravu sobášnej 
siene na ďalšie kolo testovania, zabezpečenie dovezenia antigénových 
testov z Okresného úradu – Košice-okolie a mnohé ďalšie činnosti sú-
visiace s výkonom celoplošného testovania. 
 Vynakladali sme nemalé finančné prostriedky na nákup ochran-
ných pomôcok pre odberové tímy, zabezpečenie likvidácie a zneškod-
nenia nebezpečného odpadu, na zabezpečenie stravovania pre odbe-
rové tímy, na odmeny pre odberové tímy, na zabezpečenie priebežnej 
dezinfekcie priestorov odberového miesta, na kancelárske potreby 
(tlač potvrdení o vykonaní testu), ako aj na zabezpečenie poistenia 
zodpovednosti za škodu poskytovateľa zdravotnej starostlivosti. 

Zažívame neštandardné časy, kedy je všetko akosi inak, ako by sme 
chceli a ako očakávame. V marci 2020 zasiahla do našich životov hroz-
ba pandemickej nákazy Covid-19. Tak ako netradične predchádzajúci 
školský rok 2019/2020 končil, podobne, netradične, nový školský rok 
2020/2021 začal. Pandémia, ktorá zasiahla do života nás všetkých, 
postupne ustupuje, ale aj tak naďalej ovplyvňuje naše životy. 
 Počas zátvoru materskej školy v čase letných prázdnin, sme spo-
ločným úsilím pripravili priestory našej materskej školy tak, aby nový 
školský rok mohol začať bez vážnejších problémov. 
Každý školský rok je niečím nový a výnimočný. Tento kolobeh sa za-
čína nástupom našich najmenších a končí odchodom bývalých pred-
školákov, už prváčikov do základnej školy. Prvý deň nového školského 
roka je vždy pre deti, ale i nás učiteľov výnimočnou udalosťou. Brá-
ny našej materskej školy (aj keď s menšími obavami, čo nás v novom 
školskom roku čaká) sa v školskom roku 2020/2021 otvorili 2. sep-
tembra v sprísnenom režime s dôrazom na dodržiavanie stanovených 
bezpečnostných opatrení, s cieľom zabezpečiť bezpečnosť a ochranu 
zdravia detí, rodičov detí a zamestnancov školy. Pani 
učiteľky za sprievodu dychovej hudby Medzevčanka 
odprevadili už bývalých predškolákov do základnej 
školy. 
 Prvý obsahový celok nášho školského vzdelávacie-
ho programu „Materská škola je naše kráľovstvo” 
bol v mesiaci september po letných prázdninách za-
meraný na adaptáciu detí na školské prostredie. Jeho 
zámerom bolo prostredníctvom praktických skúse-
ností a zážitkov podnecovanie komunikácie, kooperá-
cie medzi deťmi, utváranie a udržiavanie pozitívnych 
rovesníckych vzťahov. Deti sa oboznámili s pros-
tredím materskej školy, hravou formou si precvičili 
orientáciu v jej priestoroch a v jej blízkom okolí, spo-
znávali pracovné profesie zamestnancov materskej 
školy a ich pracovné činnosti. 
 Prostredníctvom októbrového obsahového celku 
„Jeseň pani bohatá” deti spoznávali bezprostredné 
prírodné prostredie, priamo pozorovali zmeny v prí-
rode spôsobené striedaním aktuálneho ročného ob-
dobia. Privítali sme jeseň, objavovali, identifikovali pozorovali jej ty-
pické znaky, prehĺbili si pozitívny vzťah k prírode, prakticky sa starali  
o prírodné prostredie, utvárali si návyky kultúrneho správania v lese 

 Výkonu celoplošného testovania osôb na ochorenie COVID-19 
predchádzala veľká administratívna záťaž spojená s pravidelnými Žia-
dosťami o zriadenie odberového miesta a schválenia prevádzkového 
poriadku na Regionálnom úrade verejného zdravotníctva so sídlom 
v Košiciach. V tomto procese, ako aj v procese vypracovávania žiadostí 
o refundáciu nákladov spojených s výkonom celoplošného testovania 
osôb na ochorenie COVID-19, boli zainteresovaní viacerí zamestnanci 
Mestského úradu mesta Medzev. 
 Poďakovanie patrí aj občanom mesta, ktorí si naše odberové tímy 
uctili formou obdarovania sladkosťami, tradičnými koláčmi či kera-
mickými ozdobami.

 Touto cestou sa však chceme srdečne poďakovať v prvom rade 
našim obetavým administratívnym a zdravotníckym pracovníčkam, 
ktoré bez akéhokoľvek problému promptne reagovali na naše výzvy 
s účasťou a pomocou pri testovaní, ktoré sme zabezpečovali vyše šty-
roch mesiacov. Veľmi si vážime ich prácu, obetavosť, úžasný výkon, 
prístup a pomoc v prospech nás všetkých. 
 Všetkým obyvateľom, zamestnancom a pracovníkom ďakujeme 
za pomoc pri vykonávaní celoplošného testovania obyvateľstva na 
ochorenie COVID-19. Naďalej budeme vynakladať obrovské úsilie pre 
ochranu našich životov a zdravia. Mesto Medzev odo dňa 28.01.2021 
ponúkalo pomoc v prípade záujmu o očkovanie na ochorenie CO-
VID-19 pre osoby nad 75 rokov, ktoré nemali možnosť sa prihlásiť na 
vakcínu a dostaviť sa do vakcinačných centier. 

(parku), objavovali rôzne druhy rastlinstva a živočíšstva lesa (parku), 
farebnú rozmanitosť sveta, vo výtvarných prácach uplatňovali indivi-
duálne farebné vnímanie. 16. októbra sme si pripomenuli Deň zdra-
vej výživy. Pretože, výživa je významným faktorom životného štýlu, 
ktorý ovplyvňuje naše zdravie, snažili sme sa poukázať na možnosti 
zdravej stravy, ktorá môže vyzerať lákavo a aj chutne. Prostredníc-
tvom základní potravinovej pyramídy sa deti zoznámili s potravinami, 
ktoré sú veľmi zdravé a mali by sa konzumovať denne. Hravou formou 
deti spoznávali rôzne druhy ovocia a zeleniny, triedili ich, pomenová-
vali, ochutnávali a s pomocou učiteliek si pripravili z obľúbeného ovo-
cia vlastný ovocný šalát a ovocné smoothie. 
 Z dôvodu prísnych protiepidemiologických nariadení bola aj toh-
toročná oslava Dňa materských škôl iná ako po minulé roky. Počas 
dopoludnia sme tento deň oslávili hrami, tvorivými a pohybovými 
aktivitami v rámci tried. V parku pred materskou školou sme pripra-
vili prehliadku šikovnosti, fantázie, kreativity a nápaditosti rodičov, 
ktorí spoločne so svojimi deťmi zhotovili nádherné vtáčie búdky. Aj 

touto cestou sa im chceme poďakovať, že si na 
zhotovenie búdok našli čas a svojimi úžasný-
mi výtvormi spestrili deň nielen deťom, ale aj 
náhodným okoloidúcim, ktorých vtáčie búdky 
zaujali. Bolo nám veľmi ľúto, že sme túto oslavu 
nemohli zavŕšiť tradičným divadelným pred-
stavením a lampiónovým pochodom mestom. 
4. november 2020 sa do histórie našej ma-
terskej školy zapísal tiež ako DEŇ VEĽKÉHO 
PREKVAPENIA. V tento deň naša materská 
škola získala od firmy Rosenberg Slovakia, s.r.o. 
sponzorský dar v podobe rôznych edukačných 
hračiek v hodnote 8.677,- €. 
 Začiatkom decembra sa v priestoroch našej 
materskej školy začala pomaly, ale isto, šíriť 
vianočná atmosféra v podobe vianočnej výzdo-
by, adventného venca a kalendára, znejúcich 
vianočných kolied s rozsvieteným vianočným 
stromčekom. Čarovné vianočné obdobie od-
štartoval Mikuláš, ktorý našu materskú školu 

navštívil počas noci a všetkým deťom zanechal v pripravených papuč-
kách balíčky so sladkým prekvapením. Deti vo „Vianočnej pekárni” 
cez hru a zážitok spoznávali prípravu medovníkového cesta (potreb-

Testovanie na ochorenie COVID-19

Zo života Materskej školy Medzev

Mesto Medzev poskytlo pomoc prostredníctvom našich zamestnan-
cov a to v podobe:

- prihlásenia na vakcínu prostredníctvom elektronického formulára, 
- odvezenie na prvú vakcínu, 
- odvezenie na druhú vakcínu,
- vybavenie všetkých administratívnych úkonov. 

 Za pomoci mesta Medzev bolo spolu zaočkovaných 15 seniorov, 
ktorí spadali do predmetnej kategórie nad 75 rokov a nemali možnosť 
sa dostaviť na vakcínu sami. 
 Touto cestou sa chceme poďakovať v prvom rade seniorom za ich 
zodpovedný prístup a disciplinovanosť a v ďalšom rade zamestnan-
com mesta, ktorí sa na tejto pomoci podieľali. Vďaka patrí aj pánu 
poslancovi Ing. Gabrielovi Böhmovi a pánu poslancovi Marošovi Čier-
nemu, ktorí dvakrát poskytli na odvoz pre seniorov zdarma svoje mik-
robusy. Všetkým ďakujeme za ochotu a dobročinnosť v prospech na-
šich najstarších. 

Dňa 18.5.2021 sa v našom meste konalo očkovanie na ochorenie Co-
vid-19 prostredníctvom mobilnej očkovacej jednotky za súčinnosti 
Košického samosprávneho kraja. Očkovanie sa realizovalo pre vybra-
né skupiny obyvateľov vakcínou Pfizer-Biontech. Spolu bolo zaočko-
vaných 176 obyvateľov nášho mesta.

Mgr. Romana Zvirinská 
prednostka MsÚ
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né suroviny a ich pôvod), pečenie a techniku zdobenia medovníkov.  
S pomocou učiteliek „napísali” list Ježiškovi, pri „štedrovečernom 
stole” spoznávali vianočné zvyky a tradície, opisovali vianočné zvyky  
vo svojich rodinách a v závere adventu s nadšením otvárali vianočné 
darčeky. 
 Vírus, nakazenie, karanténa, rúška, respirátory, choroba, lock-
down, obmedzenia… najviac skloňované slová sa stali súčasťou slov-
níka nielen dospelých, ale aj detí. Neustála hrozba šíriaceho sa vírusu 
Covid-19 dovolila v mesiacoch január a február navštevovať materskú 
školu len deťom rodičov pracujúcich v kritickej infraštruktúre a deťom 
zákonných zástupcov, ktorým povaha ich práce neumožnila pracovať 
z domu.  Aj napriek týmto obmedzeniam deti pomyselne cestovali do 
vesmíru, aby spoznali jeho tajomstvá (Slnko, planéty, súhvezdia, ko-
méty...) a našu planétu Zem z pohľadu kozmonautov. Svoje predstavy 
o vesmíre preniesli do výtvarných prác, ktoré budú našu materskú 
školu reprezentovať vo výtvarnej súťaž „Vesmír očami detí”. K me-
siacu február neodmysliteľne patria aj fašiangy a k nim u detí obľú-
bený karneval. Kvôli spomínaným opatreniam sa tohtoročného kar-
nevalu zúčastnilo len minimum detí, ale aj napriek tomu nechýbala 
veselá nálada a šišky. 
 V mesiaci marec sme pomaly začali pociťovať Jarné prebudenie. 
Nádherné premeny prebúdzajúcej sa prírody spôsobila prichádzajúca 
Pani Jar. Edukačný proces počas tohto mesiaca sprevádzalo bádanie, 
pozorovanie, hľadanie, pokusy a experimenty. Deti sa zoznámili s ne-
živou prírodou, formou hier s dramatickými prvkami získali poznatky 
o prírodných javoch a dejoch, podmienkach života na našej Zemi. Deti 
zistili, že živá a neživá príroda sú na sebe závislé. Mesiac marec sa nie-
sol aj v znamení kníh. Deti spoznávali tajomstvá ich vzniku, pravidlá 
správnej manipulácie s knihami, cestovali rozprávkovým chodníčkom 
„Z rozprávky do rozprávky”, rôznymi výtvarnými technikami vytvo-
rili ilustrácie k obľúbeným rozprávkam, ktoré poputovali do medzev-
skej hvezdárne, aby zabodovali vo výtvarnej súťaži „Staň sa ilustrá-
torom”. K jarnému obdobiu sa viaže sviatok Veľkej noci. Posledný 
marcový veľkonočný týždeň sme tvorili, zdobili vajíčka, plietli korbáče 
a tradične hľadali hniezda s veľkonočnými vajíčkami. 
 V mesiaci apríl sme deti prostredníctvom enviromentálneho pro-
jektu Ježko Separko viedli k citlivému prístupu k prírode a k jej ochra-
ne triedením (separovaním) odpadu. Prebúdzajúci sa Život pri rybní-
ku pozorovali deti počas absolvovania turistickej vychádzky.

Školský rok 2020/2021 sme začali s nadšením, že sa mnohí vidíme 
po dlhšom čase pri prezenčnom vzdelávaní. Všetci sme v kútiku duše 
dúfali, že to tak vydrží aspoň do vianočných prázdnin. Vedomostné sú-
ťaže boli presunuté do online priestoru, športové súťaže sa prakticky 
nekonali. Zhoršujúca sa epidemiologická situácia i nárast pozitívnych 
prípadov v našom regióne však zatvorili brány školy najskôr pre žia-
kov druhého stupňa od 26. októbra 2020 a po vianočných prázdni-
nách aj pre žiakov prvého stupňa. Naskočili sme do „vlaku dištančné-
ho vzdelávania“, ktoré sme už síce poznali z minulého školského roka, 
ale aj tak to nebolo jednoduché. Ani pre učiteľov, ani pre žiakov a v ne-
poslednom rade ani pre rodičov. Za všetky tie týždne plné povinností 
doma ďakujeme všetkým svedomitým žiakom, zodpovedným, trpez-
livým a obetavým rodičom, ktorí síce trochu „pofrflali“ (veď to bolo 
pol roka, technika niekedy zlyhala a deti tiež nie vždy poslúchali), ale 
nakoniec nám v rámci vlastných možností pomohli. Len nás mrzí, že sa 
niektorí žiaci aj napriek technickému vybaveniu nepripájali na online 
hodiny a zameškali príležitosť pokračovať v získavaní nových vedo-
mostí. Až čas ukáže, ako veľmi im to bude chýbať!
 Po dlhých mesiacoch zasvietila na školskom semafore konečne 
oranžová a my sme sa postupne vrátili do školských lavíc. Najprv 
mladší žiaci, neskôr ôsmaci a deviataci a nakoniec aj piataci, šiestaci 
a siedmaci.
 Tak sme teda znova v škole! Mnohí s nadšením i radosťou, niektorí 
so strachom zo skúšania a prípadného vlastného zlyhania. Prvé týžd-
ne sa pomaly adaptujeme, tešíme sa z osobného kontaktu s toľkými 
ľuďmi, pomaly sa pripravujeme na záver tohto školského roka. Určite 
nebude jednoduchý pre nikoho z nás, ale napokon ho uzavrieme. Síce 
bez školských výletov, na ktoré sa deti vždy najviac tešia, no budeme 
sa môcť pochváliť aj úspechmi našich žiakov vo vedomostných súťa-
žiach - hlavne z matematiky, všeobecného prehľadu a nemeckého ja-
zyka.

Olympiáda v nemeckom jazyku  
v školskom roku 2020/2021
Aj v tomto školskom roku sme sa v rámci vyučovania nemeckého jazy-
ka ako jazyka národnostnej menšiny zapojili do predmetovej olympi-
ády. Samozrejme pod vplyvom aktuálnej epidemiologickej situácie sa 
všetky kolá súťaže uskutočnili online formou pri zachovaní čo možno 
najväčšieho obsahu súťaže. Našich súťažiacich potrápili náročné texty 
na čítanie a počúvanie s porozumením, gramatické úlohy ako aj „nová“ 
forma ústnej časti súťaže. So všetkými úlohami, náročnými súpermi 
a neraz aj s technickými problémami sa popasovali naozaj statočne. 
Ako zvyčajne nás svojimi výsledkami nesklamali. 

Okresné kolo ONJ (január 2021):
Kategória 1A 1. miesto – Michael Dolinský VI.D trieda
  úspešná riešiteľka – Romana Halásová V.D trieda
Kategória 1B 1. miesto – Johanna Sophie Pöhm  VIII.D trieda
  2. miesto – Emília Zvirinská   VIII.D trieda

Krajské kolo (február 2021):
Kategória 1A 2. miesto – Michael Dolinský VI.D trieda
Kategória 1B 1. miesto – Johanna Sophie Pöhm VIII.D trieda

Celoslovenské kolo (marec 2021):
Kategória 1B 2. miesto – Johanna Sophie Pöhm VIII.D trieda

PYTAGORIÁDA
V dňoch 13. a 14. apríla 2021 sa uskutočnilo okresné kolo PYTAGORI-
ÁDY. 14 žiakov riešilo matematické úlohy online formou.

Úspešní riešitelia našej školy sú:
Kategória P3 /tretiaci/ 1. Ruby Jo Hales – 3.C
 2. Nina Jalčová – 3.D
Kategória P4 /štvrtáci/ 1. Michal Amadeus Meister – 4.C
 2. Barbora Oravcová – 4.C
 3. Tomáš Jeleň – 4.D
Kategória P5 /piataci/ 1. Terézia Jankuvová – 5.D
 2. Karin Ballaschová – 5.D
 3. Stefany Gedeonová – 5.D
Kategória P6 /šiestaci/ 1. Viktória Kureková – 6.D
Kategória P8 /ôsmaci/ 1. Gregor Leško – 8.D

MATEMATICKÁ OLYMPIÁDA
Dňa 27.1.2021 sa žiačky 5.D triedy – Romana Halásová a Terézia 
Jankuvová zúčastnili okresného kola Matematickej olympiády. Zvládli 
vyriešiť náročné úlohy a obidve sa stali úspešnými riešiteľkami.

 V závere pridávame ešte jeden úspech v športovej súťaži, ktorú 
stihli naši žiaci absolvovať ešte začiatkom septembra. 

ČOKOLÁDOVÁ TRETRA
Našim žiakom Maximovi Szalkovi a Lukášovi Brösztlovi sa podaril ne-
skutočný úspech, keď v celoslovenských pretekoch „Čokoládová tre-
tra“ postúpili na medzinárodné preteky do Ostravy, ktoré sa konali  
7. 9. 2020 ako súčasť „Zlatej tretry“. Maxim Szalka súťažil v behu na 
300m a Lukáš Brösztl v hode raketkou. 
Všetkým súťažiacim veľmi pekne ďakujeme za úspešnú reprezentáciu 
školy i svojho mesta vo všetkých súťažiach a blahoželáme k nádher-
ným úspechom, ktoré nás v tomto neľahkom období nesmierne pote-
šili a aj povzbudili do ďalšej práce s talentovanými žiakmi. 

Mgr. Silvia Sabolová

Ako sme sa učili

V najbližšom období nás čaká mesiac máj, počas ktorého deti poďa-
kujú svojim mamičkám za ich lásku, starostlivosť, trpezlivosť a obeta-
vosť. Budeme spoznávať krásy našej krajiny a nášho mesta. 
 V mesiaci jún zasadne na prírodný trón leto. Pevne veríme, že epi-
demiologická situácia sa upokojí a dovolí nám sviatok Deň detí pat-
rične osláviť. Deti naplno využijú dopravné ihrisko, na ktorom budú 
predvádzať svoje jazdecké zručnosti na odrážadlách, kolobežkách, 
bicykloch a vedomosti súvisiace s bezpečnostnými pravidlami chod-
cov a cyklistov. Naši predškoláci zažijú dobrodružnú Noc v materskej 
škole a na záver školského roka sa s materskou školou rozlúčia. 
 Uvedomujeme si, že v blízkej budúcnosti nás čaká ešte pomerne 
neisté obdobie. Pevne veríme, že táto zložitá pandemická situácia po-
minie a že ju spoločným zodpovedným prístupom a rešpektovaním 
pravidiel zvládneme v zdraví, aby naše deti mali možnosť aj naďalej 
materskú školu navštevovať s radosťou a očakávaním nových zážit-
kov, vedomostí i poznatkov. Buďme preto opatrní a trpezliví, aby sme 
školský rok 2020/2021 zvládli v zdraví, s úsmevom, dobrou náladou 
a aby sme si mohli užiť čas letných prázdnin plnými dúškami. 

Zuzana Hospodárová

v školskom roku 2020/2021

„DIEŤA JE KVET, A PÔDA, Z KTOREJ VYRASTÁ  

SME MY, DOSPELÍ.“ 
J. A. Komenský

foto: Libor Pospíšilík
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Stredoškolský život v čase pandémie
Uplynulý kalendárny rok zbúral všetky zaužívané školské stereotypy. 
Epidemiologická situácia na dlhé mesiace uzavrela brány stredných 
škôl. Všetci sme boli postavení pred veľkú výzvu – dištančné vzde- 
lávanie. 
 Z hľadiska histórie školy bol tento rok významný aj niečím iným.  
V januári 2020 prevzal vedenie školy nový riaditeľ Ing. Štefan  
Szciranka. V kronike školy pribudol aj ďalší významný zápis. Od prvé-
ho septembra 2020 nesie škola nové meno – Stredná odborná škola  
agrotechnická.
 Začiatok nového školského roka 2020/2021 vôbec nebol jednodu-
chý. Nie kvôli novému názvu školy, ale preto, že ho sprevádzali rôzne 
obmedzenia, ktorým sme museli prispôsobiť aj organizáciu vyučova-
nia. Naše počiatočné obavy, s ktorými sme do školského roka vstupo-
vali, sa však rýchlo rozplynuli. Žiaci chápali vážnosť situácie, poslušne 
prechádzali ranným filtrom a na vyučovaní zodpovedne nosili rúška.
 Počet prvákov, ktorí nastúpili do učebných odborov, sa oproti uply-
nulým rokom takmer zdvojnásobil a tak sme medzi sebou privítali aj 
štyroch nových kolegov. Zvýšený záujem o štúdium sme zaznamenali 
v  odboroch Technické služby v autoservise, Stavebná výroba a Prak-
tická žena. Po prvýkrát v tomto školskom roku do lavíc zasadli aj žiaci 
v učebnom odbore Lesná výroba. 

 V rámci „Experimentálneho overovania prijímania žiakov s ľahkým 
stupňom mentálneho postihnutia – variant A do učebných odborov 
nižšieho stredného vzdelania v SOŠ“ nastúpili do prvých ročníkov aj 
absolventi špeciálnych tried a špeciálnych škôl, aby počas dvoch rokov 
mohli získavať praktické manuálne zručnosti v učebných odboroch 
Technické služby v autoservise, Lesná výroba a Praktická žena.
 Záujem je aj  o trojročné učebné odbory, v ktorých absolventi na 
konci štúdia získavajú výučný list. V školskej cukrárenskej výrobni 
v Moldave nad Bodvou sa tretí rok zaúčajú do tajov sladkého remes-
la žiaci v učebnom odbore cukrár. V učebnom odbore krajčír máme 
nielen dievčatá, ale už aj chlapcov. Veríme, že počas štúdia všetci na-
dobudli toľko zručností, aby sa k svojmu remeslu mohli hrdo hlásiť 
s výučným listom v ruke, aj keď časť prípravy absolvovali dištančne.
Aj tento dobre rozbehnutý školský rok sa náhle prepol „na dištančný“. 
Plánované aktivity sa presunuli na neurčito, v dielňach zostali rozpra-
cované výrobky. Žiaci aj pedagógovia sa tentoraz rýchlo prispôsobili 
zmeneným podmienkam. Najdôležitejšie postavenie opäť získal mo-
bilný telefón a sociálne siete, tí zručnejší a technicky zdatnejší doká-
zali bez problémov pracovať aj s učebnými materiálmi z virtuálnej 
knižnice Bezkriedy. 
 Pokiaľ to situácia dovoľovala, tak si žiaci balíčky s praktickými za-
daniami preberali pri bráne školy, príp.  im vyučujúci osobne doru-

čovali úlohy do miesta bydliska. 
Niektoré zásielky boli doručova-
né prostredníctvom pošty.
 Nebolo jednoduché pripra-
viť žiakom také praktické úlohy, 
ktoré je možné realizovať v do-
mácich podmienkach. Chcelo to 
fantáziu, tvorivosť, kreativitu zo 
strany učiteľov a majstrov odbor-
nej výchovy. A samozrejme na 
strane žiakov ochotu spolupra- 
covať. 

 Obdobie prerušeného prezenčného vyučovania a prázdne školské 
objekty sme využili na obnovu a prestavbu dielenských priestorov  
a zriadenie nových vyučovacích priestorov v Medzeve a v Moldave 
nad Bodvou. Majstri odbornej výchovy sa prejavili ako ozajstní majstri 
všetkých remesiel. Popri vymýšľaní úloh pre žiakov na domáce projek-
ty, pracovali aj na „školskom projekte obnovy“. Zveľaďovali a moderni-
zovali nielen svoje dielne, ale aj spoločné priestory a keďže niektoré 
prešli zásadnými úpravami, tak aspoň z tohto pohľadu budeme na ob-
dobie pandémie v dobrom spomínať.
 Začiatok jarných prázdnin bol zároveň aj začiatkom rozsiahlych re-
konštrukčných prác, na ktoré sa podujala stavebná firma. Sociálne za-
riadenia pre žiakov a zamestnancov školy v Medzeve, ktoré boli v ha-
varijnom stave, prešli kompletnou rekonštrukciou a modernizáciou  
a  už slúžia svojmu účelu. 
 Žiaci sa v máji vrátili do školy, overujú si teoretické vedomosti 
z dištančného štúdia a precvičujú si zručnosti. Pandémia, nepandé-
mia, život beží ďalej... 
Od budúceho školského roka prinášame novinku aj pre úspešných ab-
solventov základnej školy – rozšírili sme ponuku učebných odborov 
s výučným listom o nový odbor murár. 
(fotky žiakov bez rúška sú z januára 2020 )

J. Špišáková

Aj tento školský rok rovnako ako minulý školský rok sa niesol v zna-
mení pandémie. Vyučovanie prebiehalo dištančne, vo virtuálnom sve-
te. Mnoho detí a aj rodičov to vzdalo, domáca izolácia si vyžiadala svo-
ju daň. Pri dištančnej forme vyučovania sme sa snažili hlavne nestratiť 
kontakt so žiakmi. Boli sme situáciou donútení zlepšiť a zdokonaliť 
svoje počítačové zručnosti a naučiť sa komunikovať prostredníctvom 
sociálnych sietí. V online priestore sa nedajú napĺňať všetky potreby 
detí vo vzdelávaní. Chýba sociálny kontakt, atmosféra v triede, fiktív-
ne múry virtuálnej vyučovacej miestnosti nikdy nenahradia atmosfé-
ru skutočnej školskej triedy alebo ateliéru a radosť z priamej tvorby  
v kolektíve detí. 
 Tento školský rok bol čo sa týka súťaží veľmi chudobný, napriek 
tomu sme sa aj my zapojili do akordeónovej súťažnej prehliadky ume-
leckých škôl ONLINE 2021, kde našu školu reprezentovala Elenka Še-
bestová, žiačka 1. ročníka z triedy Michaely Gedeonovej v I. kategórii. 
Predpokladáme, že v čase, keď vyjde MEDZEVČAN už budeme mať 
výsledky, ktoré zverejníme na našej webovej stránke. Krásne úspechy 
dosiahli aj naši výtvarníci. Na súťaži, ktorú organizoval ŠEVT, naša 
žiačka výtvarného odboru Valentína Jasaňová, z triedy Mgr. art. Jar-
mily Grandetti, získala svojou kresbou (návrh na obálku zošita) jedno 
z dvadsiatich miest v súťaži „O najkrajší návrh na obálku žiackej kniž-
ky“. Do online medzinárodnej výtvarnej súťaže „čímtačára“ sa zapojili 
aj Klaudia Jaššová, žiačka 5.ročníka 2. časti a Jakub Helge Kalmár žiak 
3. ročníka 2. časti z triedy Mgr. Helgy Kalmárovej. V okresnej súťaži 
„Staň sa požiarnikom X.“ sa umiestnil na 1. mieste v II. kategórii Matúš 
Lukáč z triedy Mgr. Kalmárovej a množstvo ďalších súťaží, z ktorých 
ešte nemáme výsledky. 
 Počas pandémie sme nezaháľali, výsledok nášho snaženia je vidieť, 
ak si pozriete našu stránku www.zusmedzev.sk alebo facebookové 
skupiny školy. Zistíte, že počas dištančného vzdelávania žiaci a učitelia 
vytvorili množstvo koncertov a videí, ako napr. Jarný koncert, Hudob-
ný festival, vianočné koncerty, helloweenske koncerty, Jesenný kon-
cert, video vystúpenie žiakov tanečného odboru, video výstavy žiakov 
výtvarného odboru, školská online súťaž „Socha snežná“ atď. Keďže 
škola mala zavreté brány a nemohli sme privítať návštevníkov a záu-
jemcov o štúdium na našej škole, vytvorili sme videoprezentáciu školy 
a poslali sme ju všetkým školám a škôlkam v rámci nášho regiónu.   
 Čo chystáme pre našich žiakov? Ak nám to pandemická situácia do-
volí, plánujeme začiatkom júla organizovať LETNÚ ŠKOLU pre žiakov 
hudobného, výtvarného a tanečného odboru s pestrým programom. 
V rámci tanečného odboru to budú tanečné dielne, ktoré budú viesť 
erudovaní lektori, zamerané na rôzne štýly tanca, ako moderný, ľudo-
vý, klasický, scénický, hip-hop, gymnastiku, v  rámci výtvarného odbo-
ru tvorivé dielne, ktoré budú zamerané na kresbu, maľbu, šperkárstvo, 
návrhárstvo, prácu s netradičnými materiálmi, krajinársky plenér, 
v rámci hudobného odboru skupinové muzicírovanie (štvorručná hra, 

komorná hra – gitary, dychové ná-
stroje, akordeóny, rôzne nástrojové 
zoskupenia), Orffova škola, hudob-
ná náuka hrou, náuka o nástrojoch 
a množstvo iných aktivít. 

Mgr. Mária Csontosová,  
riaditeľka ZUŠ v Medzeve 

Alžbeta Almašiová

Valentína Jasaňová – návrh na žiacku knižku

Tobias Gedeon – Dračie kráľovstvo

Matúš Lukáč – Hasiči Klaudia Jaššová – Bludisko v oblakoch Jakub Kalmár – Bludiskové bytosti

Vyučovanie v ZUŠ v Medzeve
v čase COVID-19
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UPOZORNENIE PRE OBČANOV !KOMPOSTOVANIE

Odchyt túlavých zvierat

Bývate v rodinnom dome, máte záhradku a chceli by ste znížiť množ-
stvo odpadu, ktoré vyhadzujete do kontajnera, získať kvalitné hnojivo 
a pomôcť tak sebe aj prírode? Ponúkame vám jedinečný, jednoduchý  
a overený spôsob, ako to urobiť.

AKO A KDE SI ZALOŽIŤ KOMPOSTOVISKO?
Kompostovisko si môžeme založiť na hociktorom mieste záhrady.  
Je však vhodné pri tom dodržať niektoré zásady a odporúčania:
 kontakt kompostovaného materiálu so zemou. Sprístupníme ho tak 

pôdnym organizmom (dážďovkám, roztočom, mikroorganizmom), 
ktoré ho rozkladajú;
 aby donášková vzdialenosť ku kompostovisku nebola veľmi veľká,  

a aby okolo neho bol dostatočný priestor na manipuláciu s náradím;
 spevnený podklad pracovného miesta (nie kompostoviska), ktorý 

umožní pohodlný prístup aj pri dlhodobejšom daždi;
 aby kompostovisko nebolo vystavené priamemu slnku, silnému 

vetru (aby sa kompost nevysušoval) a ani dažďu (prílišné zamokre-
nie). Preto je vhodné, ak ho umiestnime do tieňa (pod strom, živý 
plot, atď.) a prikryjeme ho proti dažďu (geotextíliou, strieškou, atď.);
 aby neprekážal susedom.

PRAVIDLÁ SPRÁVNEHO KOMPOSTOVANIA
 Kompostujeme iba upravený (posekaný, podrvený, nalámaný) mate-

riál. Čím je menší, tým sa rýchlejšie rozloží.
 Nazbierané materiály neukladáme do kompostoviska vo vrstvách, 

ale ich navzájom zmiešavame. Platí, že mäkké, zelené a šťavnaté ma-
teriály musíme zmiešavať s tvrdými, hnedými a suchými materiálmi.
 Uhlíkaté materiály väčšinou vznikajú na záhrade v inom čase (od 

jesene do jari) ako dusíkaté materiály (od jari do jesene). Preto by 
sme si ich mali uskladniť a len postupne podľa potreby ich pridávať  
k vznikajúcim dusíkatým materiálom.
 Počas celého procesu kontrolujeme vlhkosť kompostu. Ak stlačíme 

dobre premiešaný materiál v dlani, nemala by nám spomedzi prs-
tov vytekať voda (max. 2-3 kvapky). Keď dlaň otvoríme, materiál by 
mal zostať stlačený (nemal by sa rozsypať). Podľa potreby kompost 
dovlhčíme alebo pridáme suchý savý materiál. Pri vlhčení je vhodné 
kompost aj prekopať. Zabezpečíme tak prevlhčenie celého kompos-
tu, nielen jeho vrchnej časti.
 Aby kompostovací proces prebiehal správne, musíme zabezpečiť 

dostatočné prevzdušnenie kompostovaného materiálu (kompos-
tovací proces nesmie smrdieť). To dosiahneme vytvorením dosta-
točného množstva otvorov na zásobníku a minimálne 1 až 2x ročne 
prekopávaním (prehadzovaním) kompostu. Prekopávanie výrazne 
urýchľuje rozklad.
 Ak sme dobre založili kompostovaciu kopu, mala by nám pri dostat-

ku materiálu (0,75 až 1m³) do 1-3 dní vystúpiť jej teplota na 40 až 
60 °C. Táto teplota sa môže v komposte udržať niekoľko dní až týž-

Túlavé psy sú dlhoročným problémom nielen v našom meste. Môžu 
byť nositeľmi rôznych chorôb prenosných na človeka, môžu spôsobiť 
zranenie, prípadne ohroziť cestnú premávku. Zodpovednosť za túlavé 
zvieratá majú ich majitelia. Mesto Medzev sa aktívne snaží riešiť prob-
lematiku túlavých zvierat v našom meste.
 Mesto Medzev od novembra minulého roku začalo 
spolupracovať s občianskym združením Malá Farma 
Košice, ktoré nám zabezpečuje odchyt túlavých zvie-
rat z nášho mesta. Toto občianske združenie nielen 
pomáha nám ako mestu riešiť problematiku túla-
vých zvierat, ale navyše pomáha hľadať nový domov 
a nové rodiny pri adopcii túlavých psov aj z nášho 
mesta. Prostredníctvom Malej Farmy Košice bolo od 
nás odvezených vyše 40 psov, išlo prevažne o sučky 
a šteniatka, aby sa predchádzalo ich rozmnožovaniu. 
Na odchyte túlavých zvierat z územia mesta Medzev 
spolupracovala Mestská polícia mesta Medzev spolu 

dňov. Pri poklese teploty je vhodné kompost prekopať, čím znovu 
naštartujeme proces rozkladu.
 Kompostovaný materiál môžeme premiešavať s malým množstvom 

zeminy (nie je to však nevyhnutné). Jej váhový podiel by nemal byť 
väčší ako 10 %. Zemina obsahuje množstvo mikroorganizmov, ktoré 
napomáhajú rozkladným procesom; dokáže viazať vlhkosť a pomaly 
ju uvoľňovať do okolia; napomáha pri vzniku stabilnej drobnohrud-
kovitej zemitej štruktúry a výrazne dokáže viazať aj zápach.
 Po dodržaní vyššie popísaných pravidiel môžeme kompost vyrobiť 

už za 3 až 6 mesiacov. Ak ich nedodržíme, doba kompostovania sa 
môže predlžiť na 1 až 2 roky.
 Pred použitím kompost preosejme a nespracované časti vložíme do 

novej kopy.

AKO VYUŽIŤ HOTOVÝ KOMPOST?
 Vyzretý kompost je hnedej až tmavohnedej farby, drobnohrudko-
vitej štruktúry, nezapácha, ale vonia ako lesná pôda. Jeho prednosti 
sú v tom, že má schopnosť zadržiavať vodu, prevzdušňovať pôdu  
a obsahuje množstvo (podľa zloženia vstupných materiálov) výživ-
ných látok. Surový kompost aplikujeme na pôdu na jeseň. Vyzretý 
kompost môžeme aplikovať kedykoľvek a na akúkoľvek aplikáciu 
(výsev; výsadba priesad, krov, stromov; prihnojovanie; výmena pôdy  
v skleníkoch atď.) okrem kyslomilných rastlín (kompost má pH 
neutrálne). Kompost nikdy nezaorávame, len ho jemne zapravíme do 
zeme. Na dostatočné zásobenie pôdy živinami stačí pre väčšinu pesto-
vaných rastlín 1 cm vrstva kompostu ročne.
Potrebujeme k tomu 10 litrov kompostu na 1 m² pôdy. 
 Kompostovanie je spôsob, ako si môžeme svojpomocne vyrobiť  
z biologického odpadu kvalitný kompost – organické hnojivo, ktoré je 
ideálne pre pestovanie rastlín. Pomocou neho vrátime späť do pôdy 
živiny, ktoré sme z nej predtým pri pestovaní odobrali. Kompostovisko 
by nemalo chýbať v žiadnej modernej domácnosti!

Zdroj: Priatelia Zeme

s niektorými pracovníkmi mestského úradu. Odchyt psov sa uskutoč-
nil prioritne v lokalite obývanej príslušníkmi marginalizovanej róm-
skej komunity. Väčšina týchto túlavých zvierat sa zdržiava v ich obyd-
liach, ale po našom príchode sa k zvieratám nikto nehlásil. Zmyslom 
tejto akcie bolo aspoň čiastočne zamedziť nekontrolovanému pohybu 
a rozmnožovaniu túlavých zvierat. 
 Malá Farma Košice s nami spolupracuje bezodplatne, ale ako 
vďaku sme ich pred Vianocami 2020 navštívili a odviezli krmivo pre 
zvieratká a viaceré predmety pre ich ľahšie fungovanie. Koncom roka 
2020 bol do útulku odvezený štrk prostredníctvom Mestského pod-
niku služieb, ktorý slúžil na vysypanie rozmočenej cesty. Za pomoci  
mestského policajta, pána Richarda Schmotzera, sme pomohli Malej 
farme Košice s prevozom materiálu a krmiva pre zvieratá z Liptovské-
ho Mikuláša do Košíc.
 Mesto Medzev sa aktívne snaží nájsť vhodný pozemok pre vznik 
podobného azylu pre zvieratá aj na území nášho mesta. S touto sna-
hou pokračujeme a nevzdávame sa nášho záujmu pomôcť občianske-
mu združeniu nájsť vhodný pozemok na presťahovanie. 
Týmto by sme sa chceli poďakovať Malej Farme Košice za pomoc 
a obetu v prospech Medzeva. 

Romana Zvirinská 
prednostka MsÚ

Mestský podnik služieb mesta Medzev oznamuje občanom, že veľkokapacitný kontajner umiestnený v chatovej oblasti Záhradky a dva 
veľkokapacitné kontajnery pri železničnom koľajisku budú odstránené. Veľkokapacitný kontajner v chatovej oblasti bude nahradený uza-
mykateľným stojiskom a bude slúžiť výlučne iba pre obyvateľov chatovej oblasti. Občania sa môžu informovať ako nakladať s veľkorozmer-
ným odpadom na Mestskom podniku služieb mesta Medzev. Mestský podnik služieb mesta 
Medzev bude tento odpad ukladať do uzamykateľných kontajnerov a následne bude tento 
odpad zhodnotený, prípadne zneškodnený firmou na to oprávnenou.

BIOLOGICKY ROZLOŽITEĽNÝ KOMUNÁLNY ODPAD.
Drevný odpad zo strihania a orezávanie stromov je možné likvidovať odvozom na mestské 
kompostovisko individuálne alebo objednaním si vozidla za poplatok, prípadne službou 
mulčovania za poplatok, ktorú ponúka Mestský podnik služieb mesta Medzev. Cena za 15 
min. práce mulčovania drevného odpadu je stanovená na 8.- Eur s DPH.

  Ing. Ján Višňovský, vedúci MsPS

Mestský podnik služieb mesta Medzev, Štóska 182, 044 25 Medzev

na území mesta Medzev
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Dňa 1. 1. 2021 vznikla nová kultúrna inštitúcia Centrum kultúry Ko-
šického kraja /CKKK/, ktoré je krajskou kultúrnou organizáciou so 
šiestimi pracoviskami. Pracovisko Hvezdáreň Medzev naďalej sídli na 
Štóskej ulici č. 174 v Medzeve a od 26. 4. 2021 je znovuotvorené pre 
verejnosť.
 Od začiatku roku 2021 sa nám podarilo zrealizovať viacero podu-
jatí, aj keď nie priamo v našich priestoroch. Pripomenuli sme si Deň 
hvezdární a planetárií virtuálnou prezentáciou Časová os prieskumu 
vesmíru, ktorú pripravil p. Čabala dvojjazyčne. Deň letectva a kozmo-
nautiky sme si pripomenuli článkom od p. Michala Vojsoviča zo SOS-y, 
ktorý bol zverejnený na webe CKKK. 
 Každý mesiac sme uverejňovali viditeľnosť objektov z Medzeva 
a vytvorili sme aj tabuľku meteorických rojov na rok 2021.

Zorganizovali sme súťaže Staň sa po-
žiarnikom X. – výtvarnú hasičskú sú-
ťaž na ťažkú tému História hasičstva, 
do ktorej sa zapojilo 70 detí z 11 
škôl. Literárnej hasičskej súťaže sa 
aktívne zúčastnili 2 študenti z dvoch 
škôl. Víťazné práce postúpili na celo-
slovenské kolá do Bratislavy. Výstava 

ostatných prác, ktoré na celoslovenské kolo nepostúpili, je vo hvezdár-
ni na poschodí do konca júna 2021 prístupná verejnosti.
 Podarilo sa nám zrealizovať aj 31. ročník odbornej vedomostnej 
súťaže Čo vieš o hviezdach? Zapojili sa 2 školy, spolu v okresnom kole 
súťažili 3 žiaci. Víťazi postúpili na celoslovenské kolo do SÚH Hurba-
novo. 
 Zorganizovali sme aj XXXVI. ročník výtvarnej súťaže Vesmír očami 
detí, do ktorej sa aktívne zapojilo 9 škôl, spolu zaslali 87 prác, víťazné 
postúpili na celoslovenské kolo do SÚH Hurbanovo. Výstava ostatných 
prác, ktoré na celoslovenské kolo nepostúpili, je vo Hvezdárni na prí-
zemí do konca júla 2021, prístupná verejnosti. 
 V máji 2021 realizujeme literárno-výtvarnú súťaž Staň sa ilustráto-
rom X. Veríme, že nám situácia dovolí vykonať vyhodnotenie prezenč-
ne. Zapojili sme sa do spolupráce s MAS Rudohorie pri novej súťaži 

V lete roku 2019 bol v okrese Trebišov prvykrát zaznamenaný výskyt 
Afrického moru ošípaných /AMO/ na území Slovenska. Ubehlo jeden 
a pol roka a s výskytom AMO máme žiaľ osobné skúsenosti aj v našom 
poľovníckom združení  PZ Dubina Medzev.

Čo je to za hrozba - AMO?
 Je to vysoko infekčná vírusová infekcia domácich ošípaných a di-
viačej zveri na Slovensku. Prejavuje  sa rýchlym priebehom a končí 
úhynom /85 až 100%/ zveri. AMO je najväčšou hrozbou pre chov do-
mácich ošípaných a výkon práva poľovníctva nielen u diviačej zveri. 
V prípade výskytu AMO sa v ohnisku nákazy usmrcujú všetky domáce 
ošípané a obmedzuje sa obchodovanie so živými ošípanými, vajíčka-
mi, bravčovým mäsom a ich výrobkami. Pre nás poľovníkov sa zasta-
vuje resp. reguluje poľovanie na diviakov, ale aj ostatnú voľne žijúcu 
zver, obmedzuje sa pohyb v lese a zastavuje sa obchodovanie s mäsom 
od diviakov vrátane produktov. Smutnou správou je však skutočnosť, 
že aktuálne neexistuje vakcína proti vírusu AMO a spomaliť šírenie  je 
možné len intenzívnym lovom diviačej zveri, ktorým sa docieli zníže-
nie ich početnosti.

Aká je štatistika výskytu AMO na Slovensku a v našom 
poľovníckom revíri?
 Výskyt AMO na Slovensku má svoje prvopočiatky na juhu vý-
chodného Slovenska, postupne sa presunul na celé východné Slo-
vensko, pokračuje smerom na západ a toho času zaberá už väčšinu 
stredného Slovenska od hraníc s Maďarskom. Počet hlásení výskytu 
AMO u diviačej zveri na Slovensku je nasledovný: rok 2019 – 26 ks, 
rok 2020 – 375 ks, rok 2021 k 14. 04. – 715 ks. V PZ Dubina Medzev 
sme prvý pozitívny test na AMO zaznamenali u nájdeného uhynuté-
ho diviaka vo februári tohto roka v štóskej časti revíru. Postupne sa 
nachádzali ostatky uhynutej diviačej zveri aj v šugovskej časti revíru. 
Dnes môžeme konštatovať, že je vírusom AMO zasiahnutý celý poľov-
nícky revír Dubina Medzev. Počet pozitívne testovaných vzoriek na 
AMO u nájdenej diviačej zveri je k 01. 05. 2021 – 10 kusov.

Ako postupovať pri nájdení ostatkov uhynutej divia-
čej zveri v našom poľovníckom revíri?
 Pre milovníkov prírody a nepoľovnícku verejnosť, ktorá v týchto 
náročných covidových časoch rada trávi čas potulkami v poľovníckom 
revíri PZ Dubina Medzev, máme nasledovnú radu: k nájdenej uhynutej 
diviačej zveri sa zbytočne nepribližovať, nedotýkať sa, nepresúvať... 
aj vašou obuvou môžete vírus AMO prenášať na veľké vzdialenosti  
a do domácich chovov. Označiť miesto nálezu, napr. papierovou vrec-

„O Rudohorí“, kde sa dá súťažiť vo výtvarnom, literárnom prejave, vo 
fotografii a v krátkom filme. Súťaž je zameraná na spropagovanie krás 
a zaujímavosti Rudohoria, všetkých obcí, ktoré sú združené v Miest-
nej akčnej skupine Rudohorie. Veríme, že nová súťaž si nájde svojich 
priaznivcov.

 Tešíme sa na našich návštevníkov, pre ktorých máme pripravené  
výstavy, výklad v Planetárnom parku, prednášky a prezentácie. Keď  
nám počasie dovolí, tak aj priame pozorovanie oblohy. V prípade zá-
ujmu vieme skoordinovať návštevu Pamätného domu Z. Fábryho  
v Štóse a Pamätnej miestnosti pri Pamätníku Dargovských hrdinov na 
Dargove.

Tešíme sa na vašu návštevu, ktorú je 
vhodné zarezervovať vopred na:

055/466 36 75, 0917 178 276 
prípadne mailom na 

olga.ballaschova@ckkk.sk
tomas.cabala@ckkk.sk 

vzhľadom na protipandemické opat-
renia. 

Pracovníci Hvezdárne Medzev

kovkou, servítkou atď. a následne oznámiť uvedenú skutočnosť čle-
novi poľovníckeho združenia Dubina Medzev alebo lesníkom z MsPL 
v Medzeve. Všetci členovia PZ sa následne budú riadiť novelizovaný-
mi opatreniami Regionálnej veterinárnej a potravinovej správy Koši-
ce-okolie zo dňa 14. 04. 2021, ktoré usmerňujú činnosť na zabezpeče-
nie kontroly a zabránenie šíreniu AMO v populácii diviačej zveri.

Záverom vás chceme upozorniť ešte na jeden veľký 
nešvár v našej prírode - voľne pohodený odpad. 
 Členovia PZ Dubina Medzev počas svojich poľovníckych činností 
často nachádzajú pohodený odpad od skonzumovaného jedla a po-
užitých nápojov. Výsledok takejto „poľovačky“ potom neputuje do 
chladiaceho boxu, ale do separovaného odpadu. Aj na základe tých-
to skúseností sa PZ Dubina Medzev zapojilo do celoslovenskej akcie  
„ČISTÝ REVÍR = ČISTÁ PRÍRODA“, ktorú zastrešuje Slovenská poľov-
nícka komora ako riadiaci orgán poľovníctva na Slovensku. Výbor PZ 
v spolupráci s Mestským podnikom služieb mesta Medzev zorganizo-
val pre členov PZ a ich sympatizantov začiatkom apríla zber odpadu, 
ktorý na jar vyplavila rieka Bodva v šugovskej časti revíru – Počkaj 
lúky.
Výsledkom bol naplaveným odpadom naplnený kontajter až po jeho 
okraj a dobrý pocit a spokojnosť pri pohľade na krásne sa zelenajúcu 
lúku bez nečistôt.... zaznela však aj otázka: Dokedy???
Všetkým účastníkom akcie patrí úprimné poďakovanie a naďalej platí:
Chráňme si naše jedinečné bohatstvo.

Ing. Vladimír Pačai 
tajomník PZ Dubina Medzev

Tento krásny citát od Eleny Čepčekovej je úvodom v našom príspevku, v ktorom vám chceme 
priblížiť prácu nášho spevokolu Melodie.
 Iniciátorom založenia speváckeho telesa Melodie bola Mgr. Lýdia Grentzerová. Spevokol 
vznikol na sklonku roka 2011. A už 14. decembra tohto roku sme svojimi piesňami pozdravili 
našich seniorov pri príležitosti ukončenia Mesiaca úcty k starším.
 Každý začiatok je ťažký, tak aj my sme mali na začiatku našej existencie problém nájsť 
si vhodné priestory na nácvik piesní, ale nakoniec nás prichýlili dôchodcovia vo svojom klu-

má pracovisko Hvezdáreň Medzev
Centrum kultúry Košického kraja Africký mor ošípaných

Melodie

v poľovníckom revíri PZ Dubina Medzev

„Pesnička je kľúčik zlatý,

ňou sa srdce otvára.

Pesničkou sa krása kráse,

srdce srdcu privráva.“
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be. Veď polovicu členov spevokolu tvorili práve dôchodkyne. V prie-
behu rekonštrukcie zdravotného strediska nám vedenie mesta  vyšlo  
v ústrety a ponúklo nám na nácviky banketovú miestnosť v MsKS. Aj 
touto cestou by sme veľmi radi poďakovali vedeniu mestu Medzev  
a jeho kultúrnemu stredisku za ústretovosť, ktorú nám od začiatku na-
šej činnosti preukazujú. Osobitne ďakujeme našej bývalej primátorke 
JUDr. Valérii Flachbartovej, terajšiemu primátorovi Mgr. Matejovi Smo-
radovi a vedúcej Mestského kultúrneho strediska Ingrid Hotváthovej 
za ich  kladný a ústretový prístup a za ich ochotu vždy pomôcť. Veríme, 
že  to tak bude aj naďalej.
 Od nášho prvého vystúpenia máme za sebou už veľa ďalších. Každý 
rok náš spevokol svojimi piesňami spestruje program pri príležitosti 
Dňa matiek, Mesiaca úcty k starším, Dní mesta Medzev. Okrem toho 
sme boli  pozvaní aj na Dni obce Háj, reprezentovali sme naše mesto 
v družobnej maďarskej obci Rátka, na Dňoch obce Poproč, pri príleži-
tostiach osláv Mikuláša a Úcty starších v Jasove, na Vianočnom kon-
certe v Mníšku nad Hnilcom a aj na viacerých oslavách Dobrovoľného 
hasičského zboru v Medzeve.
 Stalo sa už peknou tradíciou, že v predvianočnom čase navštevu-
jeme Dom opatrovateľských služieb v Šugove, kde svojimi piesňami 
spríjemňujeme predsviatočné chvíle ľuďom, ktorí v tomto domove,  
ďaleko od svojich blízkych dožívajú svoj život. Program je zostavený 
zo známych veselých ľudových piesní a kolied, ktoré oni poznajú, je 
popretkávaný veselými príbehmi, spievajú si s nami a tancujú s opat-
rovateľkami. Nakoniec ich obdaríme malým darčekom. Je nám nes-
mierne ľúto, že minulého roku toto milé stretnutie z dôvodu pandémie 
nebolo možné.
 Vyvrcholením našej celoročnej práce je náš tradičný Vianočný kon-
cert, ktorý sa žiaľ takisto nekonal, hoci sme ho mali už takmer nacvi-
čený.
 Ak hovoríme o zbore Melodie, musíme sa osobitne zastaviť pri je-
dinom mužskom členovi spevokolu, ktorý zotrval s nami po celý čas 
nášho pôsobenia. Svojím hlasom pridáva našim piesňam osobitosť  
a farebnosť. Áno, je to náš Peťo Kaleta! Za jeho priateľstvo, za úsmev, 
ktorý rozdáva všade navôkol, mu touto cestou úprimne ďakujeme.

Patrí sa, aby sme slová vďaky vyjadrili aj našej korepetítorke Mgr. Ga-
bike Petrášovej za jej vysoko profesionálny klavírny sprievod, za krás-
ne umelecké slovo, bez ktorého si koncert nevieme predstaviť, ďaku-
jeme Ing. Stelke Hanigovskej PhD., Miroslavovi Mašátovi ďakujeme za 
jeho hudobný doprovod na trúbke.

Chceme sa poďakovať aj členkám súboru Irenke Šoltísovej za vedenie 
našej kroniky a Kataríne Pačayovej a Ulrike Kováčovej za ich pomoc 
pri práci s notovým materiálom.
 My, členky súboru, s veľkou úctou ďakujeme hlavne našej vedúcej 
Mgr. Lydke Grentzerovej za jej neúnavnú trpezlivosť s nami.  Počas  
jednej skúšky nás aj stokrát zastaví, opakujeme a  „zase nedobre, nie 
takto, takto, zase zle“ atď. Vo svojej práci je proste vytrvalá a precízna, 
všetko musí byť nacvičené na 101%. Veríme, že spolu predstavíme 
ešte veľa, veľa krásnych piesní, ktoré pohladia duše všetkým vám, 
našim poslucháčom a tiež, že sa s vami  opäť stretneme pri pekných 
piesňach na niektorej z akcií nášho mesta alebo na našom Vianočnom 
koncerte.

Katarína Pačayová

Pandemické ochorenie Covid-19 zaplavilo celý svet 
a vnieslo medzi ľudí strach, obavy o existenciu,  
o samotný život a v nemalej miere rozdelilo ľudstvo 
na dva tábory - na tých, ktorí túto chorobu sami 
prekonali a tak sa sami presvedčili o tom, že sku-
točne existuje a takých, ktorí napriek rukolapným 
dôkazom prehlasujú, že je to len nástroj v rukách 
mocnárov tohto sveta.
 Či už tak alebo nie, prinieslo nám aj veľa dob-
rého. Napríklad, ja som si v našom mestečku Me-
dzev všimla, že ľudia sa začali viac venovať sebe  
a to aj tým, že napriek pandemickým opatreniam sa 
venujú behu, rýchlej chôdzi, cyklistike alebo len tak 
prechádzkam v prírode, podľa toho, kto čo zvládne.
Po odchode do dôchodku som sa aj ja ťažko  prispô-
sobovala novému dennému režimu. Samozrejme 
mi chýbala moja práca, ktorú som milovala a kon-
takt s verejnosťou. Aj toho pohybu bolo akosi menej  
a kilá pribúdali. A tak som sa jedného novembrové-
ho dňa, myslím, že na svoje meniny, rozhodla, že za-
čnem robiť niečo pre svoje zdravie. Rozhodla som 
sa pre rýchlu chôdzu. Zaobstarala som si trekingo-

Detská železnica Košice Vás pozýva na jazdu „Za medzevským drakom“, 
ktorá sa uskutoční dňa  

26. 06. 2021  
na trati  

Košice - Medzev  
- Moldava n/Bodvou.

Od Vianoc strávených v rodinných „bublinách“ uplynulo skoro pol 
roka. Väčšina z nás sa za ten čas nemala kde stretnúť a všetci sme žili  
v akomsi vákuu. Zatancovať sme si mohli akurát tak doma pri domá-
cich prácach.
 Naše obľúbené latino tance dostali zelenú až koncom apríla, keď 
sme začali kvôli obmedzeniam tancovať 
v šesťčlenných skupinách. Aj to nás však po takom dlhom čase nes-
mierne potešilo a pokračujeme tam, kde sme prestali. Dalo by sa pove-
dať, že začíname odznova, keďže sme veľa vecí zabudli. Známe skladby 
nám pomáhajú oživiť naše pamäťové bunky a cvičiť sme už vyskúšali 
aj v exteriéri na školskom dvore. V máji sme si takto zacvičili zatiaľ 
iba raz, premenlivé počasie nám to viackrát nedovolilo. No slnečných 
dní bude určite ešte dosť. Po náročnom pracovnom dni nepoznám nič 
lepšie ako relax pri pohybe a dobrej hudbe.    To si uvedomujeme na 
každom tréningu s našim tanečným majstrom Jánom Timkom. 
 Počas pandémie nám zadával aj domáce úlohy, ale dištančná vý-
učba nás veľmi neoslovila. Obdivujeme ho však za to, ako to zvládal 
dištančne s malými predškolákmi a školákmi v tanečnej škole. Pre 
tých musel vymýšľať úplne nové metódy a formy práce. Aj keď naša 
generácia komunikuje radšej v osobnej rovine, sociálny kontakt určite 
chýbal všetkým.

vé palice a začala som. Zo začiatku to boli len malé 
okruhy Maša – sídlisko – „pipi“ farma a domov. Bolo 
to namáhavé, veď kilá robili svoje. Ale, nepovolila 
som, chodila som pravidelne každý deň. Táto trasa 
mi trvala asi hodinu a spravila som
šesťtisíc krokov.
 Moja kondícia naberala na vytrvalosti a tak 
som sa stále odvážila ísť ďalej. Už to nebola tá 
pôvodná trasa, ale Hámor – Káva – Pecík - Antlov 
tajch. Stretávala som aj iné ženy, ktoré to robia už 
roky, ale aj také, ktoré tiež len začali. A tak sme sa 
my začiatočníčky dohodli, že budeme chodiť spolu. 
A tak od januára 2021 je nás od dvoch do sedem, 
podľa toho, ako ktorá môže. A naša denná trasa 
smeruje do doliny Hummel,  smer Hámor – Káva - 
Antlov tajch – kríž - chata Fabiánka. Denne tak uro-
bíme 8,43 km a 11 370 krokov. Je to poriadna fuška, 
ale aj kilečká šli dole, približne 10 kg.
 Som veľmi rada, že naše prostredie, v ktorom 
žijeme, nám ponúka také vynikajúce možnosti. 
Všade navôkol nás obklopuje nádherná príroda, tie 

 

Ochorenie COVID-19 sa dotklo aj niektorých z našej skupiny a zdravie 
sa pre väčšinu ľudí stalo najväčšou prioritou. Na kondícii budeme ešte 
dlho pracovať, každá z nás cíti vyše päťmesačný výpadok. Radi by sme 
v lete absolvovali v poradí už štvrté sústredenie na Sivci. Potrebujeme 
si poriadne oddýchnuť a dobiť baterky. Možno sa k nám pridajú aj 

turistické chodníčky v údolí Hummel ponúkajú nádhernú pa-
norámu dolín, lesov, lúk, žblnkotajúcich potôčikov a rybníkov. 
Je to neopísateľná súhra súzvuku prírody, nádherný pohľad  
a zážitok.
  A v takomto krásnom údolí, obklopené touto nádhernou 
panorámou, leží naše mestečko Medzev a my máme tú vymo-
ženosť, že sme sa tu narodili a tu žijeme. Nikdy v živote, v žiad-
nom prípade, by som toto miesto nevymenila za žiadne iné.
 Ďakujeme všetkým, ktorí nás v tomto našom zdraviu pro-
spešnom športe podporujú, fandia nám a aj vyslovujú slová 
obdivu za našu vytrvalosť napriek nášmu veku.
 Aj my si fandíme a veríme, že nám to ešte dlho vydrží.  
A vy ostatní, ktorí ešte rozmýšľate, neváhajte, rýchla chôdza 
je v našom veku to najlepšie, čo môžeme pre svoje zdravie 
urobiť.
 Tak smelo do toho.

Katarína Pačayová

Rýchlou chôdzou za zdravím

Detská železnica Košice 

UVOĽNENIE V ŠTÝLE LATINO

Mestečko ty moje rodné krásne,

vyrástlo si medzi horami.

Zo všetkých strán olemované si

krásnymi štíhlymi jedľami.
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zmenou názvu klubu na „Spartak“, ako aj prechodu starostlivosti za 
ďalší vývoj a rozvoj na fabriku Strojsmalt. Významný podiel na týchto 
zmenách mal nový predseda Spartaka Ing. Viktor Jevický. Ustanovený 
bol nový výbor, ktorý sa orientoval na súťaže mužstiev od žiakov, do-
rastencov až po mužov. Bol stanovený cieľ, postúpiť, resp. vybojovať 
kvalitnú súťaž na úrovni kraja. Tento cieľ sa podarilo naplniť, oddiel 
hrá IV. ligu, ktorú prerušila v roku 2020 pandémia. 
 K novodobej histórii sa viaže aj osemfinále slovenského pohára, 
ktoré prinieslo obrovský a ojedinelý úspech medzevského futbalu. 
Okrem TU Košice (0:2) naši chlapci vyradili ligistov AS Trenčín (1:2), 
FK Senica (1:1 – APR 5:4). Podľahli sme mužstvu FC Dunajská Streda 
(1:5).
 Za zmienku stojí skutočnosť, že v Medzeve sa nerozvíjal len futbal, 
ale v priebehu storočnice na športové kolbištia vstúpili hádzaná, volej-
bal, stolný tenis, kolky, alpské a bežecké lyžovanie, hokej, šachy, karty, 
turistika, atletika – maratón, športový rybolov, karate a taekwondo, 
kynológia a motošport enduro-motocykle.
Tak ako telovýchovné aktivity vznikali, tak aj zanikli. Na vzniku no-
vých športových činností sa nepriamo podieľala aj odborná výučba 
telesnej výchovy na škole, ale hlavne profesionalita učiteľov telesnej 
výchovy pána Kuruca, Kovárika a P. Schmérovej. 
 Rok čo rok opúšťajú našu školu talentované deti, ktoré ďalej roz-
víjajú svoje športové majstrovstvo a uplatňujú sa na úrovni krajskej 
i republikovej. Nedá sa nespomenúť aspoň niektorých, ktorých mu-
síme zaradiť medzi top športovcov v histórií Medzeva. Patria sem: 
Rado Antl, Gabriel Schmiedt, Marian Kleis, Rudolf Schuster, Ján Imling, 
Vojtech Gedeon, Albin Schűrger, Mikuláš Schmiedt, Ján Schmiedl, Jozef 
Šrömpl atď.
 Nemôžeme obísť funkcionárov, ktorí tiež svoj voľný čas obetovali 
telovýchove a športu a majú zásluhu na vytváraní optimálnych pod-
mienok pre športovcov. Uvedieme aspoň tých, ktorí stoja za telový-
chovným dianím ako Štefan Vitkovský, Mikuláš Pačay, Tibor Pačay, 
Otto Hudák, Jozef Wagner, Zoltan Bukovič, Gerhard Ballasch, Norbert 
Gedeon, Fero Göbl, Maroš Čierny, Peter Tomasch, René Mandelík, Jozef 
Knap a ďalší. 

 Tak ako rástla kvalita futbalu, rástlo aj materiálno-technické za-
bezpečenie. Zlepšili sa vzťahy oddielu s mestským zastupiteľstvom 
a jeho predstaviteľmi. Dobudovala sa kvalitná hracia plocha a vnútor-
ný areál štadióna dostal nový šat - krytú tribúnu pre 200 divákov, nové 
striedačky, šatne s príslušenstvom i trvalé oplotenie. Nie je to veľa, ani 
málo, ale hlavné je, že slúži športovcom, verejnosti, deťom. V tomto 
areáli sa robia kultúrno-spoločenské podujatia, ako sú Dni mesta Me-
dzev, súťaže požiarnikov, stretnutia športových vyslúžilcov atď. 
 Pri príležitosti 100. výročia športu v meste sa môžeme s hrdos-
ťou poďakovať všetkým, ktorí úspešne reprezentovali Medzev ako 
aktívni hráči, funkcionári alebo dobrovoľní spolupracovníci i nášmu 
skvelému obecenstvu, ktorému stále bilo a bije naše spartakovské  
srdce. 
Ďakujeme a ostaňte s nami. 

RSDr. František Göbl

nové tváre. Jednu z nich sme na minulom stretnutí privítali, ako sa 
patrí, poriadnou dávkou tanca. Humor a dobrá nálada nás sprevádza 
zakaždým, keď sa stretneme. Na záver len pripomeniem: „Nie je dôle-
žité vedieť, ale chcieť.“
PS: V prípade záujmu oslovte niektorú z našich „skalných“ tanečníc. 
Patria tu: Zuzana Körtvélyová, Andrea Schmotzerová, Renáta Juhá-
sová, Zuzana Flachbartová, Iveta Schmotzerová, Dana Salašovičová, 

Adriána Orlická, Mária Bröst-
lová, Monika Šebestová, Petra 
Schürgerová, Ivana Viszlayová, 
Soňa Hužvárová.

Mgr. Andrea Schmotzerová

V našom meste už uplynulo 100 rokov existencie telovýchovného 
hnutia a športu. Podľa zachovaných písomných záznamov a ešte viac 
ústnych podaní aj naši predkovia sa starali o svoje zdravie a  rozvoj  te-
lesnej zdatnosti. Aj pri ťažkej a namáhavej práci vo vyše 100 hámroch 
ako kováči a kováčski učni, ktorí v lete kosili a sušili seno a otavu na 
svojich lúkach a pasienkoch, pre svoje kravičky, kozičky a ovečky, si na 
tieto aktivity našli čas. 

 Telovýchovné aktivity sa rozvíjali podľa možností materiálneho 
zabezpečenia i zriaďovania športových ihrísk. Prvé ihriská s jedno-
duchými svojpomocne zhotovenými bránkami na futbal sa postavili 
na Rosröku (konský chrbát) a na Aljaške v Grunte. V medzivojnovom 
období bolo zriadené futbalové ihrisko na dolej ulici pri kríži, medzi 
fabrikami a neskôr bolo zriadené ihrisko smerom na Štós, vyše krí-

ža na pravej strane, kde ulica končila pod Trádomom. Ihrisko malo 
primerané rozmery, bránky podľa pravidiel (bez siete), už vyznače-
né vápnom. Tu začala naša účasť na pravidelných súťažiach na úrovni 
okresu. Prvé zápasy sa hrali s košickými mužstvami ako boli Pivovar, 
Tehelne, Makabi a ďalšie. V 30-tych rokoch minulého storočia sa súťa-
žilo už v okrese Moldava nad Bodvou. 

 Z ústneho podania vieme, že v tomto období futbal hrali známi Me-
dzevčania ako Tomasch Gusto, Bröstl Eugen, Schmiedl Karol, Schmiedt 
Zigfriedt st., Benedik Ondrej, Siebert Rudolf, Pöhm Ján, Starke Annas, 
Wiravec Gabriel, Schwartz Juraj, Koci Ľudovít, Koch Ferdinant, Ho-
dermarský Franto, Šárog Alfred, Schűrger Jozef, Majcher, Pošmajster 
Greško a ďalší. 

Storočnica medzevského telovýchovného 
hnutia a športu

 Športový teda aj futbalový útlm spôsobila 2. svetová vojna. K  oži-
veniu futbalu došlo po oslobodení mesta v bývalej Československej 
republike. Bolo vybudované nové ihrisko, oproti bývalej píle medzi 
železničnou traťou a riekou Bodva, pod Strojsmaltom. Riaditeľ píly 
dal oplotiť ihrisko, vybudovali sa drevené šatne, skladovacie priestory 
a lavice pre divákov. Ihrisko svojimi rozmermi zodpovedalo požiadav-
kám pravidiel. Bol založený futbalový klub Baník Medzev, podporova-
ný geologickým prieskumom. Predsedom TJ Baník sa stal Anton Štark, 

rodák z  Lucia Bane. Jeho pomocníkmi sa stali Koch Nándor (hospo-
dár), Deutsch Rudolf, Klein František, Bröstl Ľudovít, Sohler Jozef, 
Tischler Ján, Köver František, Wiravec Gabriel, Hagara František, Bar-
tfay Ján a Štefan i ďalší. 
 Pre skvalitnenie futbalu boli angažovaní tréneri. Z blízkej Moldavy 
to boli Tamasch Laci a Somodi Eugen. Nasledovali Košičania Koščovci 
- otec a syn a najdlhšie pôsobiaci Arpád Regecký. 
 60-te roky minulého storočia boli jednými z najúspešnejšími. 
Družstvo mužov postupne našlo svoje uplatnenie od okresných súťaží 
po I.B a I.A triedu Východoslovenského kraja. Oporou boli hráči, ktorí 
hrali v lete futbal a v zime hokej.
 Okrem pravidelných súťaží sa hrali aj pohárové zápasy. V 60-tych 
rokoch naši futbalisti vyhrali krajský pohár víťazstvom vo finále nad 
Sabinovom 3:1. Novodobá história medzevského futbalu je spojená so 
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MOBILNÁ APLIKÁCIA
Novinky z nášho mesta do vášho mobilu

Predstavujeme vám službu pre občanov:
Mobilnú aplikáciu pod názvom V OBRAZE.
 • Prináša prehľad aktualít z webu našej obce.
 • Upozorní na nové správy.
 • Dozviete sa včas o pripravovaných akciách.
 • Môžete si prezerať fotografie alebo dokumenty z úradnej tabule. 
 • Do aplikácie sa nemusíte registrovať, neposkytujete 
  žiadne osobné údaje.
Ako si aplikáciu stiahnuť cez Google Play alebo App Store?
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Online prihlásením
 1. Navštívte webovú stránku:  
  https://www.mojenotifikacie.sk/medzev
 2. Vyplňte bezplatný registračný formulár.
 3. Potvrďte kliknutím na tlačidlo: ODOSLAŤ ÚDAJE.
Osobnou návštevou Mestského kultúrneho strediska mesta Medzev
 1. Navštívte Mestské kultúrne stredisko osobne  
  a požiadajte o prihlásenie vášho mobilného čísla  
  do Moje Notifikácie.

 1. Vo Vašom mobile si otvorte aplikáciu Obchod Play  
  alebo App Store.

 2. Do vyhľadávacieho okna zadajte názov V OBRAZE.
 3. Kliknite na Inštalovať.
 4. Po nainštalovaní kliknite na položku Otvoriť  
  (povoliť oznámenia).
 5. Po otvorení pridáte vašu obec.
 6. Po výbere obce sa dáta automaticky z webu nahrajú  
  do mobilnej aplikácie.

Aplikáciu si môžete stiahnuť aj cez QR kódy

Pre podrobnejší postup nainštalovania aplikácie kliknite na 
www.aplikaciavobraze.sk.

Upozorňujeme na novú stránku mesta Medzev 
www. medzev.sk

  

Z dôvodu zlepšovania informovanosti občanov mesto 
Medzev ponúka možnosť prijímať dôležité mestské 
oznámenia prostredníctvom obľúbených textových 
aplikácií Viber, WhatsApp, Messenger a e-mail. Vyu-
žite bezplatné prijímanie oznámení buď online pri-
hlásením, alebo osobnou návštevou Mestského kul-
túrneho strediska pre prijímanie oznámení vo forme 
SMS správ. 
 Prihlásenie sa do zoznamu príjemcov

16


